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Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyű lésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló
10/2014 . (11 . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő
kérdést kívánok benyújtani Varga Mihály nemzetgazdasági miniszter Úrho z

„Mekkora minimálbér-emeléssel számol jövőre a kormány?”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint azt bizonyára ön is tudja, Font Sándor kormánypárti képvisel ő úr a jövő év i
költségvetéshez benyújtott egy módosító javaslatot, amelyben az szerepel, hogy a
Hegyközségek Nemzeti Tanácsának (HNT) juttatott forrást kívánja az idei szintr e
emelni, az eredeti tervek szerint ugyanis 70 millió forinttal kevesebb jutott volna a
szervezet m űködésére .
Font Sándor képviselő társam a javaslatot az alábbiakkal indokolja :

szervezet működésének finanszírozását várhatóan az emelni tervezett minimálbér fogja
végképp ellehetetleníteni, hiszen csak a bérekre mintegy 530 millió forintot kellene költeni ,
egy 26 százalékos béremelési szintet feltételezve" .

Korábban a Magyar Id ők írt arról, hogy a kormány előtt fekvő elképzelések egyike
szerint készpénz váltaná fel a mostani étkezési és ajándékutalványokat . Ha ez az
elképzelés valósul meg, nagyjából havi húszezer forinthoz juthatna az ország mind a
négymillió munkavállalója, a minimálbéresek havi juttatása pedig akár 140 ezer forin t
közelébe is emelkedhetne .

A jövő évi minimálbér-emeléssel és a fenti indoklással összefüggésben az alább i
kérdésekre várom válaszát:

1. Mekkora minimálbér-emeléssel számol jövőre a kormány? Megegyezik ez a
Magyarország 2017. évi központi költségvetéséről szóló T/10377 . számú
törvényjavaslathoz benyújtott, Font Sándor által jegyzett módosító javasla t
indoklásában említett 26 százalékkal ?

2. A tervezett emelésnek mekkora része képez majd járulék-, illetve
nyugdíjszámítási alapot? Mekkora bruttó, illetve nettó emelkedést jelentene ez a



munkavállalóknak? Mekkora bérköltség növekedést jelentene ez a
munkáltatóknak?

A cafeteria -rendszer tervezett átalakítása, így az utalványok helyett készpénzben
történő kifizetés mekkora mértékben játszana szerepet esetleges minimálbér -
emelésben?

4. A nettó bérhez képest kedvez őbb adó- és járulékteher mellett biztosítandó
készpénzben kifizetett cafeteria juttatások esetében milyen módo n
akadályozható meg, hogy a nettó bér részben vagy teljes egészében n e
csökkenjen a kedvezőbb költségvetési teher mellett biztosított készpénzbe n
kifizetendő cafeteria juttatás miatt?

5. A cafeteria-rendszer átalakítás hogyan érintené az önkéntes nyugdíjpénztári é s
egészségpénztári megtakarításokat a jövőben?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2016. május

Szabó Tímea
Független országgyű lési képviselő
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